

## ДОРОГОЙ ЧИТАТЕЛЬ!

Мы все уже успели привыкнуть за последние годы к обвалу информации и нас с вами трудно чем-нибудь удивить.

Вместе с тем удивительное оказывается рядом! Вот, скажем, то, о чем мы с вами до сих пор не чаяли: история Руси, изложенная в стихах. Дело, в данном случае, не в поэзии, как таковой, а в том, что интереснейшие и важнейшие эпизоды всей истории России изложены легко, изящно, с блеском, на полете стиха, то есть воспринимаются читателем — от млада до стара — с замечательной легкостью и простотой.

Полагаю, это новый путь (по крайней мере заново открытый) в ученье. А уж ежели легко в ученье, тем легче в бою!

*Академик, вице-президент Российской Академии  
естественных наук МИХАИЛ КАПУСТИН*

Это единственное в мировой литературе целостное историко-стихотворное повествование о восточных славянах, которые ныне густо населяют пятую часть планеты.

Несомненно, читая «ИсториАДУ Руси», вы не просто обогатите себя новыми сведениями из прошлой жизни своего народа, а непроизвольно, насколько это желанно вашей фантазии и абстрактному мышлению, сами станете непосредственными участниками событий давно минувших лет.

*Доктор исторических наук, профессор ЛЕОНИД МАРЧУК*

Это стихотворный, хронологически последовательный, сугубо исторический рассказ, описывающий ужасные трудности, что прошла Русь с времен своего зарождения.

*Учитель истории ЭРИК ПОКРОВСКИЙ*

Автор учел существенное обстоятельство: он не ставит целью навязать читателю свое субъективное мнение, а наоборот, как подобает серьезному историку, опираясь на авторитетные летописные и другие источники, деликатно и осторожно подводит читателя к самостоятельному осмыслению написанного.

*Президент банка РАФАИЛЬ ХАЛИЛУЛИН*

Здесь использован богатейший потенциал возможностей русского языка, который в Руси накапливался многие века.

*Любитель словесности, врач НИНА ЭГГЕРТ*

## DEAR READER!

During the last years we have all gotten used to the great amount of different information. So it is difficult to surprise us by anything.

But as a matter of fact, the most unexpected things are quite near! Here is the one we have never heard about before — history of ancient Russia in poem. The most wonderful here is not the poetry itself, but the fact that the most interesting and important episodes of Russia's history is described in brilliant graceful manner that is perceived easily by readers from little to old ones.

I believe that this is a new (at least a rediscovered) way in literary research and study. The easier the study, the easier the fight!

*Academician, Vice-President of Russian Academy  
of Natural Sciences, Michael KAPUSTIN.*

This is the whole historical narration, unique in the world literature, performed in poetry about the Eastern Slavs, who nowadays inhabit one fifth of the planet.

Undoubtedly, while reading the «History of Hell of Ancient Russia», you would enrich yourself with the new information concerning the past life of the Slavs and would thus involuntarily become the participant of the events of the past as much as your own imagination and abstract mentality allow it.

*Doctor of History, Professor LEONID MARCHUK.*

This poetry is a chronologically logical and purely historic story that describes unbearable hardships that Russia suffered from the dawn of its history.

*History Teacher ERIC POKROVSKI.*

The author took into account the essential circumstance: he does not have the aim in his work to thrust his own subjective opinion to the reader, but quite opposite, as a real historian should do, he makes the reader think it over himself what he is reading, doing it carefully and basing his narration on authoritative ancient records.

*President of the Bank RAFAEL HALILULIN.*

The richest potential of the pure Russian language, which was accumulated in Russia for many centuries, was used in this work.

*Literary Fan, Doctor NINA EGERT.*